
Protokół Nr XXXV/2022 
z XXXV sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 24 listopada 2022 r. 

XXXV sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
llb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:08, a zakończono o godz. 10:30 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
3. Pan Kostrubiec Piotr 
4. Pan Krawczyk Ryszard 
5. Pan Kuryło Jacek Marian 
6. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

7. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
8. Pani Polakowska Urszula Mariola 
9. Pani Skiba Bożena Ela 
10. Pani Słota Katarzyna 
11. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 

Radni nieobecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Teterycz Jan Krzysztof 
4. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy 
2. Pan Piotr Szmidt - Sekretarz Gminy 
3. Pani Ewelina Droździel - Szykuła - Skarbnik Gminy 
4. Pan Marek Barcicki - Radca prawny 
5. Pani Maria Sak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli 
6. Pani Alicja Zawiślak - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Adamowie z siedzibą w Potoczku 
7. Pan Adam Kozyra - p. o. Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Szewni Górnej 
8. Pani Agata Malicka - Inspektor ds. Księgowo-Podatkowych 
9. Pani EwaNogas - Inspektor ds. Gospodarki Gruntami 
10. Pani Anna Romaszko - Inspektor ds. Oświaty, Zdrowia i Sportu 
11. , Pani Aneta Zub - Inspektor ds. Finansowych Gospodarki 

Odpadami 

Lista obecności osób zaproszonych oraz pracowników Urzędu Gminy. 
(Zał. Prot. Nr 2, 3) 
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Porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących na terenie gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
do obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Adamów 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na 2022 rok. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/70/2019 r. Rady Gminy Adamów z dnia 
17 października 2019 roku w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek 
i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagradzania zasadniczego, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 



14. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie pism. 

16. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

17. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XXXV sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 11, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Pani Przewodnicząca- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 

Głos zabrał Pan Dariusz Szykuła- Wójt Gminy Adamów, który złożył wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy 
Adamów. Wójt zaznaczył, że uchwałę wnosi się w związku z postawieniami, ostatnich 
posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy Adamów. 

Innych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad nie złożono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała, że projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Gminy Adamów w przypadku przyjęcia nowego porządku 
obrad XXXV sesji Rady Gminy Adamów zostanie wprowadzony jako punkt 14. 

Przewodnicząca Bożena Skiba zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia nowego porządku 
obrad XXXV sesji Rady Gminy Adamów. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem nowego porządku obrad XXXV sesji Rady Gminy Adamów głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 



Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XXXIV sesji VIII kadencji z dnia 
28 października 2022 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne* 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 5) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XXXIV sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 28 października 2022 roku został przyjęty. 

Ad 4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła- złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła- złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących na terenie gminy Adamów. 

Pani Aneta Zub- pracownik Urzędu Gminy Adamów poinformowała, iż projekt uchwały, 
który otrzymali radni wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, opierały się na 
17-procentowym wzroście stawki podatku od środków transportowych. Po decyzjach 
podjętych na ostatnich posiedzeniach przez Komisje Stałe wprowadzono do projektu zmiany 
uwzględniające 15-procentowy wzrost stawki podatku od środków transportowych. 

Pan Dariusz Szykuła Wójt Gminy Adamów zaznaczył, że powyższa informacja dotyczy 
wszystkich projektów uchwał podatkowych. Przypomniał, że jego propozycją było podnieść 
podatki o wysokość inflacji tj. 17%, natomiast Komisje Stałe Rady Gminy ustaliły ten 
wzrost o 15% i stąd wynikają te zmiany. Wójt omówił następnie trudną sytuację finansową 
gminy wynikającą z ciągle rosnącej inflacji. 

Pani Aneta Zub omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 8) 



Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 9) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie Gminy Adamów. 

Pani Agata Malicka omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 10) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
do obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 

Pani Aneta Zub omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 12) 
Za glosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 13) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów poinformowała radnych, że od 
chwili wysłania materiałów dotyczących dzisiejszej sesji, gmina otrzymała szereg zmian 
dotacyjnych, dotyczących w szczególności funduszu pomocy uchodźców, nastąpiły także 
zmiany w dotacji na zasiłki dla GOPS w Adamowie, otrzymaliśmy ostatnią transzę na zakup 
podręczników szkolnych oraz środki na wypłatę dodatku węglowego. Skarbnik zaznaczyła, 
że większość tych zmian należy przyjąć uchwałą, a nie zarządzeniem Wójta Gminy. 

Radni wyrazili zgodę na proponowane zmiany. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zasadność wprowadzonych zmian. 



W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 14) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 15) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zasadność wprowadzonych zmian. 
W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 16) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 17) 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Adamów 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2023. 

Pani Anna Romaszko - Inspektor ds. Oświaty, Zdrowia i Sportu wyjaśniła, że program 
współpracy Gminy Adamów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego przyjmowany jest każdego roku, a na jego 
podstawie ogłaszane są konkursy dla organizacji pozarządowych, a następnie podpisywane 
są umowy i przekazywane są środki na realizację zadań publicznych. 
Pani Anna Romaszko poinformował, że na rok 2023 zaplanowano ogłosić konkursy 
na dowóz dzieci niepełnosprawnych, działalność sportową obsługę parku linowego oraz 
wspieranie aktywności lokalnej. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały Pani Romaszko 
odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 



Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 18) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 19) 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani na 2022 rok. 

Pani Anna Romaszko oświadczyła, że zmiana dotyczy dodania środków otrzymanych 
za sprzedaż tzw. małpek do terminarza wydatków Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały Pani Romaszko 
odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 20) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 21) 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/70/2019 r. Rady Gminy Adamów z dnia 
17 października 2019 roku w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek 
i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagradzania zasadniczego, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Adamów. 

Pani Anna Romaszko - Inspektor ds. Oświaty, Zdrowia i Sportu wyjaśniła, że powyższa 
uchwała była już podejmowana na sesji we wrześniu 2022 r. jednak organ nadzoru zarzucił 
nam, iż nie ma w treści regulaminu zawartych kryterium zróżnicowania wysokości 
dodatków. Pracownik dodała, również, że przyjmowany projekt uchwały posiada powyższe 
kryteria, a jej teść została ustalona ze Związkiem Zawodowym Solidarność) 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały Pani Romaszko 
odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 



Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 22) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 23) 

Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet 
oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Adamów. 

Radny Mirosław Lewusz, - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów 
poinformował, że uchwałę opracowano w wyniku stanowisk zajętych na ostatnich 
posiedzeniach Komisji Stałych. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały radny Mirosław Lewusz 
odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, 
Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota 
Katarzyna, Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 24) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 25) 

Ad. 15.Rozpatrzenie pism. 

• Pani Bożena Skiba-Przewodnicząca Rady Gminy Adamów przedstawiła wniosek o zakup działki 
stanowiącej własność Gminy Adamów położonej w obrębie Szewnia Górna i oznaczonej w ewidencji 
gruntów numerem 379/1 o powierzchni 1,1947 ha. 
Pani Ewa Nogas - Inspektor ds. Gospodarki Gruntami przedstawiła wszystkie niezbędne 
informacje o przedmiotowej działce. 
Po przeprowadzonej dyskusji oraz wyrażeniu opinii przez radną Bożenę Skiba, która 
stwierdziła, że sprzedaż ww. nieruchomości nie spowoduje utraty dojazdu do innych działek, 
i nie spowoduje żadnej kolizji. Rada Gminy Adamów wyraziła wstępną zgodę na jej zbycie. 
Za sprzedażą działki głosowało 10, przeciw 0, wstrzymało się 1. 

Ad. 16.Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

• Radny Dariusz Komisarczuk zaznac2ył, że Skarbnik oraz Wójt, uzasadniając podwyżkę dotacji 
dla CIS w Jacni, mówili, iż jego pracownicy wykonują dużo pracy, w tym roznoszą listy. Radny 
zapytał, czy nie mogliby również roznosić korespondencji GOPS w Adamowie? 
Wójt dopowiedział, że zarządzenie, na podstawie którego pracownicy CIS wykonują tego typu 
zadania, nie uwzględniało takiej możliwości. W najbliższym czasie zostaną jednakże podjęte 
niezbędne czynności i CIS będzie mógł też doręczać korespondencję GOPS w Adamowie dotyczącą 
wydawania zaświadczeń w sprawie zakupu węgla na podstawie ustawy z dnia 27 października 2022 r. 
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o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych. 
Skarbnik Gminy zaapelowałą aby Centrum Integracji Społecznej traktować jak jednostkę budżetową, 
a nie jak jednostkę organizacyjną. Skarbnik wraz z Wójtem zaznaczyli, że jeżeli CIS wykonuje usługi 
za nas, to nie ma dochodów, a musi się utrzymywać z zarobionych pieniędzy, dlatego w opinii 
Skarbnik wszelkie działania CIS muszą mieć odzwierciedlenie w dotacji. 

Radny Dariusz Komisarczuk zapytał, czy po podwyżkach podatków i opłat lokalnych o 15% Gmina 
będzie nadal musiała zaciągnąć kredyt na ok. 2 milionów złotych, aby zakończyć planowane 
inwestycje. 
Skarbnik odpowiedziała, że projekt budżetu, który Państwo dostaliście, zakłada 15% zwyżkę 
podatków, ale oprócz tego 2 miliony, 2 miliony 100 tys. prawie 2 miliony 200 tys. zł 
jest i tak planowane zaciągnięcie kredytu, żeby zamknął się budżet na 2023 rok. Z tego jakieś 840 tys. 
zł na spłatę już zaciągniętych kredytów, a pozostałą kwotę na bieżące utrzymanie. Skarbnik zauważyła, 
że plan budżetu przewiduje wszystkie wpływy oraz wydatki by na koniec mógł 
się on zrównoważyć. 
Radca podkreślił, że w przeszłości często planowaliśmy kredyt, a nie zawsze go braliśmy. Skarbnik 
wyjaśniła, że planuje się tego rodzaju kredyt, aby w razie konieczności można było zamknąć budżet. 
Radny Mirosław Lewusz podziękował, za pomoc w uprzątnięciu pogorzeliska w miejscowości 
Szewnia Dolna. 
Wójt podziękował wszystkich, którzy pomagali rodzinie poszkodowanej w pożarze 
w tym w szczególności druhom z OSP oraz mieszkańcom. Wójt zaznaczył, że w ciągu kilku dni 
zostanie również wydana decyzja o pomocy finansowej. 
Wójt wskazał, że w budżecie gminy na rok 2023 i 2024 zabezpieczono po 150 tys. zł 
na przekształcenie działek w planie zagospodarowania przestrzennego. 
Wójt wyjaśnił, że chciałby również, aby radni uczestniczyli we wstępnej selekcji wniosków w sprawie 
przekształcenia działek. Podkreślił, że należałoby wybrać tylko te działki, które mają szanse 
na przekształcenie i zaznaczył, że przy takiej ilości wniosków cały proces przekształcenia może trwać 
od 7 miesięcy do 1,5 roku. 

Ad. 17. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła X X X V sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Protokołował: 

p R Z F ,v , n .nvir7ĄCA 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 


